



The Council of Atlantic Provinces and Territory Teachers' Organizations Le Conseil atlantique et territorial des organisations de la profession enseignante

Media Release

For Immediate Release

October 5, 2023

World Teachers' Day Statement - Teachers Helping Students Make Sense of This World

(St. John's, NL) - The Council of Atlantic Provinces and Territory Teachers' Organizations (CAPTTO) who met in St. John's, NL last week has issued the following joint statement on World Teachers' Day. CAPTTO is comprised of the provincial teacher organizations for New Brunswick (NBTA, AEFNB, NBTF), Newfoundland and Labrador (NLTA), Nova Scotia (NSTU), Nunavut (NTA) and Prince Edward Island (PEITF).

On this World Teachers' Day, the Canadian Teachers' Federation (CTF/FCE) and other organizations representing teachers across the country are celebrating the work our members do to ensure all children have a brighter future through the theme: *Teachers: making sense of our world*. This year's theme is both a reminder of educators' great worth and an anchoring thought for those who support them.

In these turbulent and stressful times children and youth, more than ever, are looking for answers about where and how they fit into society. By working to create inclusive and safe spaces where students are free to express themselves in the absence of fear or discrimination, teachers are empowering students to discover their authentic voice.

Teachers equip each successive generation with the knowledge and skills to think for themselves, understand the value of collaboration, broaden their understanding and perspectives, and enable them to contribute positively to their communities.

On World Teachers' Day 2023, we wish to express our admiration and thanks to teachers across our region and Canada for the amazing work they do each and every day in support of students. We also renew our promise to protect the rights of teachers and to advocate for a strong, publicly funded public education system.

As part of this commitment, we are calling on governments and education entities to fulfill their obligation of ensuring that every classroom in every school is provided with adequate resources to meet the complicated and diverse needs of all students. Every child deserves a healthy learning environment where they can thrive and reach their potential. Unfortunately, at the present moment, this just isn't the case. Greater investment and effort is needed to brighten the future of every student.

Please help us support Canadian teachers by challenging governments to take a hard look at the conditions facing publicly funded education. We can and must do better for our kids and their teachers.

-30-

For further information contact:

AEFNB Myriam Russell (French) 506-452-8921 Myriam.Russell@aebnb.ca

NBTA Chantal Lafargue (English) 506-452-1821 chantal.lafargue@nbta.ca

NBTF/FENB Josee Scott 506-452-1743 josee.scott@nbtfenb.ca

NLTA Jennifer Tulk 709-682-3751 jtulk@nlta.ca

NSTU Angela Murray 902-497-0194 amurray@staff.nstu.ca or Mark Laventure 902-818-5010 mlaventure@staff.nstu.ca

NTA Patricia MacNeil 867-222-5276 PMacNeil@ntanu.ca

PEITF Chad Gallant 902-316-3406 chad.gallant@peitf.com





The Council of Atlantic Provinces and Territory Teachers' Organizations Le Conseil atlantique et territorial des organisations de la profession enseignante

Communiqué de presse
Pour diffusion immédiate
Le 5 octobre 2023

Déclaration sur la Journée mondiale des enseignantes et des enseignants: Le personnel enseignant aide les élèves à faire la lumière sur notre monde

(Saint-Jean, T.-N.-L.) - Le Conseil atlantique et territorial des organisations de la profession enseignante (CATOPE) s'est réuni la semaine dernière à Saint-Jean et a émis une déclaration commune à l'occasion de la *Journée mondiale des enseignantes et des enseignants*. Le CATOPE est composé des organisations enseignantes provinciales du Nouveau-Brunswick (AEFNB, NBTA, NBTf), de Terre-Neuve-et-Labrador (NLTA), de la Nouvelle-Écosse (NSTU), du Nunavut (NTA) et de l'Île-du-Prince-Édouard (PEITF).

En cette *Journée mondiale des enseignantes et des enseignants*, le CATOPE se joint à la Fédération canadienne des enseignantes et des enseignants (FCE) et les autres organisations représentant les personnes enseignantes du pays pour célébrer le travail que nos membres accomplissent tous les jours afin d'assurer à tous les enfants un avenir meilleur. Le thème de cette année, « **Les enseignantes et les enseignants : toujours là pour faire la lumière sur notre monde** », est un rappel de la valeur immense du personnel enseignant et sert d'un point d'ancrage pour celles et ceux qui les soutiennent.

En cette période de turbulence, alors que nos enfants et nos jeunes cherchent de plus en plus à savoir où et comment ils s'intègrent dans notre société, nos personnes enseignantes travaillent fort afin de créer des espaces inclusifs et sécuritaires, où les élèves sont libres de s'exprimer sans crainte ni discrimination et ainsi, découvrir leur propre voix.

Nos enseignantes et nos enseignants ont été présents pour chacune des générations, les dotant des compétences et des connaissances nécessaires afin de développer leurs propres opinions, saisir l'importance de la collaboration, développer une meilleure compréhension et perspective sur le monde et les amener à contribuer positivement à leur communauté.

Alors que nous soulignons la *Journée mondiale des enseignantes et des enseignants 2023*, nous tenons à exprimer notre admiration et à remercier toutes les personnes enseignantes de partout au Canada pour le travail extraordinaire qu'elles accomplissent tous les jours. Nous tenons également à réitérer notre promesse de protéger leurs droits et de plaider en faveur d'un système d'éducation publique solide.

Dans le cadre de cet engagement, nous appelons les instances gouvernementales et éducationnelles à s'acquitter de leur obligation de veiller à ce que chacune des classes de toutes écoles dispose de ressources adéquates afin de répondre aux besoins complexes et diversifiés de tous les élèves. Chaque enfant mérite un environnement d'apprentissage sain où il peut s'épanouir et réaliser son plein potentiel, ce qui n'est malheureusement pas le cas à l'heure actuelle. Davantage d'investissements et d'efforts sont nécessaires afin d'assurer un avenir prometteur pour tous.

Aidez-nous à soutenir le personnel enseignant de partout au Canada en exhortant les gouvernements à examiner attentivement les conditions dont font face les écoles publiques. Nous pouvons et devons faire mieux pour nos enfants et leurs enseignantes et enseignants.

-30-

Pour plus d'information:

AEFNB Myriam Russell (français) 506-452-8921 Myriam.Russell@aefnb.ca

NBTA Chantal Lafargue (anglais) 506-452-1821 chantal.lafargue@nbta.ca

NBTf/FENB Josée Scott 506-452-1743 josee.scott@nbtffnb.ca

NLTA Jennifer Tulk 709-682-3751 jtulk@nlta.ca

NSTU Angela Murray 902-497-0194 amurray@staff.nstu.ca or Mark Laventure 902-818-5010 mlaventure@staff.nstu.ca

NTA Patricia MacNeil 867-222-5276 PMacNeil@ntanu.ca

PEITF Chad Gallant 902-316-3406 chad.gallant@peitf.com

